
PROTOKÓŁ 
z XIX sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 18 września 2020 roku 

w świetlicy wiejskiej w Styrzyńcu  

 

Godzina rozpoczęcia: 11
00 

               godzina zakończenia: 14
00

  

 

Obradom przewodniczył Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy. 

Protokolant: Rafał Mikulski - pracownik Urzędu Gminy.  

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu.  

Osoby uczestniczące w sesji:  

1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy 

2. Adam Olesiejuk – Zastępca Wójta Gminy  

3. Grażyna Majewska – Sekretarz Gminy 

4. Krzysztof Radzikowski – Skarbnik Gminy 

5. Konrad Gąsiorowski – Dyrektor biura ds. pozyskiwania funduszy i promocji gminy 

6. Agnieszka Borodijuk – Dyrektor GOK 

7. Marlena Makaruk – Kierownik GOPS 

8. Renata Krokos – Kierownik referatu podatków i opłat 

9. Arkadiusz Drąg – Kierownik referatu rolnego i ochrony środowiska 

10. Czesław Pikacz – zarządzanie kryzysowe 

11. Patrycja Leszcz – pracownik SANEPIDu 

12. Marek Uściński – Kierownik KRUS 

13. Dorota Wojcieszuk – pracownik KRUS 

14. Sołtysi z terenu gminy Biała Podlaska 

15. Media lokalne 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

5. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy między sesjami. 

6. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych. 

7. Informacja o stanie oświaty w Gminie Biała Podlaska. 



8. Informacja o skutkach klęsk żywiołowych. 

9. Informacja o zwrocie podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 

10.1. określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Biała Podlaska na rok 

szkolny 2020/2021 

10.2. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowości Czosnówka; 

10.3.wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Biała 

Podlaska (dz. Nr 403 w Janówce); 

10.4. wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Biała 

Podlaska (dz. Nr 17 w Sworach); 

10.5. wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Gminy Biała Podlaska (dz. Nr 153/2 w Sitniku); 

10.6.wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Worońcu (z przeznaczeniem pod 

drogi); 

10.7. zmiany budżetu Gminy Biała Podlaska na rok 2020; 

10.8. zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

10.9. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bialskiemu. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zamknięcie obrad. 

TREŚĆ PROTOKOŁU  

 Ad. 1 

Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył XIX sesję Rady Gminy Biała 

Podlaska, przywitał radnych, Wójta Gminy wraz z kierownictwem oraz gości przybyłych na 

sesję. Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w obradach bierze udział 

12 radnych, co stanowi wymagane quorum. 

Ad. 2 

Przewodniczący stwierdził, że wszyscy otrzymali w zaproszenie na XIX sesję wraz 

z porządkiem obrad i projektami uchwał. Zapytał, czy do tak zaproponowanego porządku 

obrad ktoś chce wnieść uwagi lub propozycje.  

 

Do przedstawionego porządku obrad, Wójt zwrócił się o wprowadzenie do porządku obrad 

dodatkowo punktu 4. Informacja o sytuacji epidemiologicznej w powiecie związanej z 



epidemią Covid oraz punktu 5. Informacja o bezpieczeństwie i higienie pracy w 

gospodarstwie rolnym połączoną z konkursem. 

Radny Sebastian Gałązka poprosił o uczczenie minutą ciszy wszystkich poległych w związku 

z rocznicą napaści sowieckiej. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o 

dodatkowy pkt 3 i 4 oraz o uczczenie minutą ciszy poległych: 

„za”      12   słownie: dwanaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił i poddał pod głosowanie zmieniony porządek 

obrad: 

 

„za”      12   słownie: dwanaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli zmieniony porządek obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  poprosił o powstanie i uczczenie minutą ciszy poległych 

podczas napaści sowieckiej. 

Ad. 3 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu 

w biurze rady oraz opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy w Białej 

Podlaskiej. Dodał, że nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski, w związku z czym zostaje on 

przyjęty w przedstawionym brzmieniu.  

 

Ad. 4 

Głos zabrała Pani Patrycja Leszcz – kierownik wydziału epidemiologii Powiatowej Stacji 

Sanitarno – Epidemiologicznej w Białej Podlaskiej. Przedstawiła zebranym charakterystykę 
wirusa i objawy zakażenia, sposoby zabezpieczania się przed wirusem. Omówiła sytuację 
epidemiologiczną w województwie oraz statystyki dotyczące zachorowań i zgonów. 

Poinformowała o zmianach w prawie jeśli chodzi o kwarantannę i izolację domową. 
Przekazała wskazówki jak zachowywać się w przypadku podejrzenia zakażenia wirusem. 

Radna Agnieszka Sęczyk zapytała czy w przypadku podejrzenia zakażenia można wykonać 
sobie test, gdzie i za jaką odpłatnością. 



Pani Patrycja Leszcz oznajmiła, że to lekarz zleca wymaz, a jeśli ktoś chce sobie zrobić test 

prywatnie, to może go wykonać w Lublinie za kwotę 500zł. 

Radny Mateusz Siwiec przytoczył statystyki na temat zarażeń i zgonów spowodowanych 

przez Covid i inne choroby. Wywnioskował, że epidemii nie ma i nakaz noszenia masek jest 

niekonstytucyjny. 

Ad.5 

Głos zabrał Pan Marek Uścimski – Kierownik Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego. 

Przekazał informacje dotyczące bezpiecznej pracy w rolnictwie. Omówił również profil 

działalności KRUS oraz krótki rys historyczny placówki. Scharakteryzował możliwości 

ubezpieczenia rolników i ich rodzin, wysokości składek, a także porównał je z 

ubezpieczeniami z Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. Poinformował też o działaniu KRUSu 

podczas trwającej epidemii i obostrzeniach z tym związanych. Rozdano zebranym do 

rozwiązania testy o tematyce BHP w rolnictwie. 

Ad.6 

Wójt Gminy Biała Podlaska Pan Wiesław Panasiuk przedstawił informację ze swojej 

działalności pomiędzy sesjami rady gminy. Omówił pracę urzędu w zaostrzonych warunkach 

sanitarnych. Przedstawił liczbę osób odwiedzających urząd gminy, która wzrosła m.in. w 

związku z podpisywaniem protokołów dotyczących wymoknięć upraw. Poinformował o 

imprezach organizowanych przez Gminny Ośrodek Kultury, działaniach OSP, wyjaśnił 

dlaczego nie odbyły się dożynki gminne. Opowiedział o spotkaniach ze Starostą w sprawie 

wspólnych inwestycji, poinformował o rozbudowie szkoły w Grabanowie, omówił pokrótce 

działalność szkół podczas epidemii. Poinformował o posiedzeniach komisji stałych rady 

gminy, o spotkaniu w Starostwie w sprawie ASFu,  spotkaniu z wojskiem w sprawie 

przeprowadzenia ćwiczeń na terenie gminy. Przedstawił informację o pozyskanych środkach 

na remont świetlic w poszczególnych miejscowościach, przedstawił tez informacje na temat 

funduszu sołeckiego oraz na jakie zadania można wydatkować pieniądze. Omówił również 
najważniejsze inwestycje w tegorocznym budżecie oraz źródła ich finansowania. Przedstawił 

na jakie inwestycje będą przekazane pieniądze, które Wójt odebrał od wicepremiera Jacka 

Sasina w ramach Funduszu Inwestycji Lokalnych. Poinformował o trudnościach jeśli chodzi o 

instalacje solarne, które spowodowały rezygnacje mieszkańców z montażu instalacji. Omówił 

koszty generowane przez szkoły oraz problem zbyt małej subwencji oświatowej. 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował zebranych, że realizował swoje zadania zgodnie 

ze Statutem Gminy Biała Podlaska. 

Ad. 8 

Przewodniczący poinformował o sposobie załatwienia interpelacji radnego Stefana Śledzia w 

związku z uporządkowaniem i ogrodzeniem cmentarza w Wólce Plebańskiej, odczytując 

pismo proboszcza parafii, która opiekuje się cmentarzem. 



Ad. 9 

Sekretarz Gminy – Pani Grażyna Majewska przedstawiła zebranym prezentację oraz omówiła 

sytuację w oświacie. Poinformowała o ilości szkół, liczbie uczniów w poszczególnych 

szkołach, kadrze nauczycielskiej, oraz o kosztach generowanych przez poszczególne szkoły.  

Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Markowi Uścimskiemu – kierownikowi KRUS, 

który przeszedł do posumowania konkursu i wręczenia nagród. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10-cio minutową przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady. 

Radny Tomasz Wołowik opuścił salę obrad. 

Ad. 10.1 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Grażyna Majewska – Sekretarz Gminy. Odniosła się 
najpierw do obowiązku noszenia maseczek w szkołach, dodała, że nie jest to wymysł 

dyrektorów, ale jest to wpisane w regulaminy szkół, z którym poleciła się zapoznać. Dodała, 

że zalecenia są zawarte w rozporządzeniach Ministra Zdrowia i Ministra Edukacji i 

dyrektorzy szkół mają obowiązek je wdrażać i przestrzegać. Przeszła następnie do omówienia 

projektu uchwały, zaznaczyła że Prawo oświatowe wymaga finansowania zwrotu kosztów 

dowożenia uczniów niepełnosprawnych do szkół, które to koszty obliczane są na podstawie 

średniej ceny paliwa. Poinformowała o sposobie ustalania ceny paliwa, poprosiła o przyjęcie 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XIX/143/2020 w sprawie określenia średnich cen jednostek paliwa w 

Gminie Biała Podlaska na rok 2020/2021: 

„za”      10   słownie: jedenaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Radny Tomasz Wołowik 

oraz Stefan Śledź  nie brali udziału w głosowaniu. 

Ad. 10.2 

Projekt uchwały przedstawił Pan Arkadiusz Drąg – kierownik referatu rolnego i ochrony 

środowiska. Zaznaczył, że na wniosek mieszkańców Czosnówki należy wprowadzić zmiany 

w obowiązującym miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego w zakresie 

zniesienia zapisów odnośnie kierunku głównej kalenicy dachu w stosunku do frontu działki. 

Dodał, że uchwała jest obojętna dla budżetu i nie generuje kosztów, zostanie wykonana przez 

pracowników urzędu. 



Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XIX/143/2020 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Czosnówka: 

„za”      11   słownie: jedenaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Radny Tomasz Wołowik 

nie brał udziału w głosowaniu. 

Ad. 10.3 

Projekt uchwały przedstawił również Arkadiusz Drąg. Zaznaczył, że wpłynął wniosek o 

wykup tej działki i gmina chce ogłosić przetarg nieograniczony na zbycie tej nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XIX/145/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Biała Podlaska: 

„za”      10   słownie: dziesięć 
„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     1   słownie: jeden 

 

Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. Radny Tomasz 

Wołowik nie brał udziału w głosowaniu. 

Ad. 10.4 

Projekt uchwały omówił Arkadiusz drąg. Wyjaśnił, że chodzi o działkę w Sworach, i że 

wpłynął wniosek na jej wykup, w związku z czym postanowiono ogłosić przetarg 

nieograniczony. 

Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XIX/146/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Biała Podlaska: 

„za”      10   słownie: dziesięć 
„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     1   słownie: jeden 

 

Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. Radny Tomasz 

Wołowik nie brał udziału w głosowaniu. 

Ad. 10.5 



Projekt uchwały omówił Kierownik ref. Rolnego i ochrony środowiska. Zaznaczył, że 

Starosta Bialski zwrócił się z wnioskiem o wykup działki, na której jest wieża będąca 

własnością Starostwa. Dodał, że jest to mała działka o powierzchni 0,213 ha. 

Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XIX/147/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Biała Podlaska: 

„za”      11   słownie: jedenaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Radny Tomasz Wołowik 

nie brał udziału w głosowaniu. 

Ad.10.6 

Projekt uchwały omówił Arkadiusz Drąg. Wymienił jakie działki są przeznaczone do 

przejęcia, dodał że są to drogi wewnętrzne, których właścicielem jest Krajowy Ośrodek 

Wsparcia Rolnictwa. Przewodniczący Rady Gminy uzupełnił, że z wnioskiem o przyjęcie tej 

uchwały wystąpiła sołtys Worońca. 

Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XIX/148/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości: 

„za”      11   słownie: jedenaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Radny Tomasz Wołowik 

nie brał udziału w głosowaniu. 

Ad. 10.7 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy – Pan Krzysztof Radzikowski. Zaznaczył, 

że przedstawione zmiany będą dotyczyły również uchwały następnej – zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej. Podyktowane są głównie wprowadzeniem do budżetu kwoty Funduszu 

Dróg Samorządowych (budowa ul. Lipowej w Czosnówce, dokończenie budowy drogi 

gminnej relacji Sycyna-Sławacinek-Biała Podlaska) oraz Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych (rozbudowa szkoły w Grabanowie, budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 

Sasankowej w Rakowiskach, budowa odwodnienia w Sławacinku Starym). Omówił 

szczegółowo dalsze zmiany budżetu w zakresie dochodów i wydatków. 

Radny Sebastian Gałązka zauważył, że zmiany w budżecie są dokonywane z wniosku 

Wójta, bo Rada Gminy nie ma takich uprawnień, dodał, że są to trzecie zmiany w budżecie od 

marca i za każdym razem zmiany dotyczą dofinansowania Rakowisk. Wyraził swoje 



zdziwienie i zaproponował, aby Przewodniczący Rady Gminy składał wnioski na komisję 
budżetu dotyczące finansowania innych miejscowości. Zaznaczył, że nie chodzi mu o to, że to 

konkretnie Rakowiska, ale chciałby, aby inne miejscowości też były ujęte w budżecie, żeby 

nie były to tylko Rakowiska. 

Głos zabrał Wójt, zauważył, że Wójt jest wnioskodawcą, ale zasięga konsultacji i 

opinii Komisji Budżetu i Finansów, która zawsze pracuje nad propozycjami zmian budżetu. 

Dodał, że te tematy były omawiane na posiedzeniu komisji i zostały podjęte decyzje o 

wprowadzeniu takich zadań jak rozbudowa szkoły w Grabanowie jako kontynuacja zadania. 

Wyjaśnił, że na ul. Sasankowej w Rakowiskach 10 lat temu była budowana kanalizacja, ale 

inspektor nadzoru budowlanego zamknął ta inwestycję i dopiero po wyroku sądowym okazało 

się, że w gestii inwestora leży rozbiórka wadliwego kanału, dlatego przeznaczono pieniądze z 

FIL na rozbiórkę kanału i budowę nowego, aby zrobić to za jednym razem. Odniósł sie też do 

inwestycji polegającej na budowie przyłącza wodociągowego do kaplicy oraz budowy boiska 

w Rakowiskach. Zaznaczył, że są to sprawy przemyślane. 

Radny Mateusz Siwiec zaproponował, aby nie dyskryminować innych parafii i na 

każdą parafię przeznaczyć jakąś kwotę i we wszystkich wybudować boisko. 

Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XIX/149/2020 w sprawie zmian budżetu Gminy Biała Podlaska na 2020 

r.: 

„za”      11   słownie: jedenaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Radny Tomasz Wołowik 

nie brał udziału w głosowaniu. 

Ad. 10.8 

Skarbnik Gminy wskazał, że zmiany wieloletniej prognozy finansowej są 
konsekwencją zmian w budżecie, o którym była mowa wcześniej. Dodał, że w wpf dodane 

jest jedno przedsięwzięcie bieżące, którego rozpoczęcie będzie w tym roku a zakończenie w 

przyszłym – wykonanie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Biała Podlaska oraz zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego fragment miejscowości Sycyna, co jest konsekwencją podjęcia 

przez radę takiej uchwały na poprzedniej sesji, które pochłonie kwotę 53 tys. zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XIX/150/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej: 

„za”      11   słownie: jedenaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 



 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Radny Tomasz Wołowik 

nie brał udziału w głosowaniu. 

Ad. 10.9 

Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta – Pan Adam Olesiejuk. Zaznaczył, że w 

zmianach budżetu już jest uchwalona kwota 5251,46 zł na pomoc dla powiatu, ale wymagana 

jest odrębna uchwała. Zgłosił autopoprawkę polegającą na wykreśleniu z §1 gdzie jest podana 

kwota słownie wyrazu „osiemset”. 

Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XIX/150/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bialskiemu: 

„za”      11   słownie: jedenaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 11 

Radny Sebastian Gałązka podziękował Wójtowi za obszerne sprawozdanie z działalności 

miedzy sesjami. Dodał, że zgłosił na poprzedniej sesji konieczność umieszczania w porządku 

obrad punktu zawierającego sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z działalności 

między sesjami, ale Przewodniczący sprytnie uniknął tego punktu. Zaznaczył, że zgodnie ze 

statutem radni mają prawo dowiedzieć się jakie działania podejmował Przewodniczący 

między sesjami. Poprosił o przedstawianie tego punku na sesjach. 

Przewodniczący zaznaczył, że nie jest to praktykowane w żadnej gminie. Wywiązała się 
dyskusja na ten temat. 

Ad. 12 

Radny Mateusz Siwiec zapytał na jakim etapie procedowania jest studium zagospodarowania 

przestrzennego Wilczyn, Kamieniczne, Roskosz w związku z wnioskiem łożonym przez 

radnego Tomasz Wołowika rok temu. 

Wójt Gminy odparł, że na to pytanie radny dostanie odpowiedź na piśmie. 

Radna Agnieszka Sęczyk przypomniała zebranym że do 30 września można składać wnioski 

o przyznanie pomocy dla rolników szczególnie dotkniętych kryzysem związanym z Covid 19. 

Ad. 13 



Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku 

posiedzenia Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął XIX sesję 
Rady Gminy Biała Podlaska VIII kadencji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

............................................................... 

  (podpis protokolanta)  
 

Załączniki:  

1. Lista obecności.  

2. Podjęte uchwały.  

 

 

 

 
............................................................  

(podpis Przewodniczącego) 

 

 

 


